

Łąg

ŁĄG - W KRAINIE SWOJSKICH SMAKÓW!

Łąg to niewątpliwie nasza "Kraina Swojskich Smaków"! A wszystko to za sprawą miejscowego Koła Gospodyń Wiejskich "Łężanki", które jest wspaniałą wizytówką naszej gminy. "Łężanki" znane są nie tylko w regionie, ale i w całym kraju, z wielkim sukcesem promując nasze lokalne, kulinarne dziedzictwo. Dlatego żaden smakosz nie powinien pominąć Łęga na swojej mapie podróży!

Łąg to trzecia co do wielkości miejscowość w gminie. Zamieszkuje ją 1143 mieszkańców (*stan na dzień 18.05.2015*). Położona jest przy drodze nr 22 Czersk - Starogard Gdański, cieszy się dobrą dostępnością komunikacyjną (dworzec PKP, przystanki PKS).

Główną atrakcją Łęga jest piękny, neogotycki, jednonawowy kościół pod wezwaniem Narodzenia Najświętszej Marii Panny, zbudowany z cegły w latach 1886-1887. Wysoka wieża została zwieńczona szczycikami w latach 1912-1914. W głównym późnobarokowym ołtarzu obraz Matki Boskiej, z II połowy XVIII w. W Łęgu poza parafią mają swoją siedzibę: zespół szkół, prężnie działający ośrodek kultury, liczne sklepy, motel z restauracją oraz zakłady i prywatne firmy.

Atrakcją, dającą nowe możliwości miłośnikom sportu i rekreacji, jest nowoczesna sala sportowa przy zespole szkół. W Łęgu prężnie działa Ochotnicza Straż Pożarna i Ludowy Klub Sportowy.

Wieś słynie z Koła Gospodyń Wiejskich „Łężanki”, które aktywnie działa na rzecz zachowania lokalnego dziedzictwa kulturowego. Gospodynie są liderkami województwa pomorskiego w potrawach regionalnych, wpisanych na Listę Produktów Tradycyjnych. Organizują warsztaty i zajęcia kulinarne, wydały własną książkę kucharską. Kontakt z Prezes KGW - Teresą Kropidłowską: +48 663 729 821. Panie prowadzą także kulinarny profil kulinarny w mediach społecznościowych - „W KRAINIE SWOJSKICH SMAKÓW” ([LINK](#)). Publikują tam m.in. swoje przepisy i ogłaszają konkursy z nagrodami! Co roku w Łęgu (w drugą sobotę sierpnia) organizowana jest lokalna impreza - „Łęskie Kapuśniaki”, gdzie można skosztować wspaniałych, lokalnych przysmaków.

As far as its area is concerned, the third village in commune. Its main highlight is a beautiful, neogothic church dedicated to the Birth of Holy Mary The Virgin built of brick in the years 1886-1887. Its high tower has tops made in the years 1912-1914. In the main altar of late baroque style is a picture of God's Mother painted in the II half of XVIII c. Apart from the parish Łąg is also a seat of school complex, active culture centre, numerous shops, motel with a restaurant and private companies and plants. A modern sports hall at the school complex offers sport and recreation fans new possibilities. Łąg has also a Voluntary Fire Brigade. The village is famous of its "Łężanki" Farmers' Wives' Association, acting actively to maintain local culture heritage. The association members are leaders of the pomorskie province in the field of regional dishes, enlisted in the Traditional Products List. They organize workshops and culinary activities, they also issued their own cooking book. The contact to the Chairwoman of the association is +48 663 729 821. There is a local event - "Łęskie Kapuśniaki"- organized every year, everybody can taste then local delicacies.

Bezüglich der Fläche, das dritte Dorf in der Gemeinde. Die größte Attraktion in Łąg ist die schöne neugotische St. Maria Kirche mit einem Schiff . Die Kirche wurde in den Jahren 1886-1887 aus Ziegeln gebaut. Der hohe Turm wurde mit kleinen Gipfeln in den Jahren 1912-1914 geschmückt. Im Altar (spätes Barock) gibt es das Bild der Heiligen Maria aus der 2. Hälfte des 18. Jahrhunderts. In Łąg befinden sich ein Schulenverband, dynamisches Kulturzentrum, viele Geschäfte, eine Pension mit einem Restaurant, private Betriebe und Firmen. Für alle Sportliebhaber steht eine moderne Sporthalle in der Schule zur Verfügung. In Łąg wirken aktiv die Freiwillige Feuerwehr, der Sportklub. Das Dorf ist für den Verein der Bäuerinnen "Łężanki" bekannt. Der Verein wirkt aktiv für die lokale Kultur und Gesellschaft. Die Bäuerinnen sind die Besten in der pommerschen Wojewodschaft, wenn es um die Zubereitung der Regionalspeisen geht. Die Speisen stehen in der Liste von traditionellen Waren. Die Bäuerinnen organisieren Schulungen und kulinarischen Unterricht, sie haben ihr eigenes Kochbuch veröffentlicht. (der Kontakt mit der Vorsitzenden - Teresa Kropidłowska Tel. +48 663 729 821. Jedes Jahr organisiert man in Łąg die Lokalveranstaltung - "Łęskie Kapuśniaki". Während der Veranstaltung kann man Regionalspeisen probieren.

Source URL: <https://cus.czersk.pl/strona/turysta/616-lag>